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Algemene Beschouwingen begroting 2020 
 

1. Financiële situatie en kerntakendiscussie 
 
Vandaag spreken we over de begroting 2020. Het 
college heeft met ondersteuning van de ambtelijke 
dienst een begroting opgesteld waarin dit jaar geen sprake zal zijn van 
forse belastingverhogingen. Het CDA wil in ieder geval een compliment 
geven voor het werk dat in deze begroting gestoken is. De cijfers zijn 
overzichtelijk gepresenteerd.  
 
Na de forse verhoging van de OZB, rioolrecht en afvalstoffenheffing 
hebben veel inwoners ons benaderd met de vraag of de gemeente het 
aantal termijnen waarin de gemeentelijke aanslag betaald moet worden, 
kan verhogen naar minimaal 9 termijnen. Het CDA stelde hierover eind 
vorig jaar al vragen en uit de antwoorden bleek dat dit mogelijk is. Het 
college bleek echter niet bereid hier verder werk van te maken. Het CDA 
is van mening dat de betaling van de gemeentelijke belastingen over een 
termijn van minimaal 9 maanden mogelijk is en zo spoedig mogelijk moet 
worden ingevoerd (motie). 
 
Bloemendaal heeft een gezonde financiële situatie maar deze is wel 
kwetsbaar door de investeringen die de komende jaren noodzakelijk zijn. 
De hoogte van de uitkering uit het gemeentefonds blijft een bron van 
zorg en de investeringen die gedaan moeten worden leggen ook een 
behoorlijke druk op de beschikbare financiën. 
 
Vanuit dat oogpunt is het verstandig dat de raad vorige week heeft 
besloten een kerntakendiscussie te voeren. Alle taken van de gemeente 
worden geïnventariseerd en tegen het licht gehouden. Het CDA stelt dat 
deze inventarisatie niet uitsluitend langs de financiële meetlat wordt 
gelegd, maar ook kijkt naar de wijze waarop kerntaken thans worden 
uitgevoerd en ingevuld. Het inzicht hieruit geeft ons veel informatie en 
waarde voor het vaststellen van toekomstige invullingen. Wat dat betreft 
is voorstel 12 “Onderwijsbeleid en leerlingzaken” een vreemde eend in 
de bijt. Het CDA zal daar tijdens de kerntakendiscussie dan ook zeker op 
terug gaan komen. 
 

2. Dorpskernenbeleid (toekomstvisie, integraal beleid, IHP, 
woonvisie en woningbouw) 

 
Toekomstvisie en integraal beleid 
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Eén van de belangrijkste kenmerken van Bloemendaal is de 
verscheidenheid van de vijf dorpskernen. Geen enkel dorp heeft 
hetzelfde DNA en kan daarom ook niet op dezelfde manier benaderd 
worden. Daarom bestaat er binnen de gemeente een dorpskernenbeleid. 
De vraag is alleen wat je hieronder precies moet verstaan en komt dit 
wel voldoende van de grond.  
 
Vitaal Vogelenzang is naar de mening van het CDA een voorbeeld van 
hoe dorpskernenbeleid tot stand gebracht kan worden. In de overige 
dorpskernen mag er echter nog wel een impuls aan gegeven worden. 
Om dit te realiseren stelt het CDA voor om voor de overige dorpskernen 
gefaseerd een dorpsvisie te ontwikkelen met de bewoners en het 
plaatselijke middenveld. In deze dorpsvisie wordt het DNA (de specifieke 
eigenheid) van het betreffende dorp vastgelegd en welke voorzieningen 
en sociale structuren noodzakelijk zijn om dit dorps DNA vitaal te houden 
voor de toekomst (motie). 
 
Het CDA ziet het dorpskernenbeleid niet alleen als een aantal losse 
(kleine) voorstellen per dorpskern maar ook als een mogelijkheid van 
integraal beleid per dorpskern. Binnen Vitaal Vogelenzang krijgt dit vorm 
in het gebied rond sportvelden en school maar in de andere dorpskernen 
liggen er wat dat betreft ook kansen. Bovendien sluit dit mooi aan op de 
kern van de Omgevingswet: integraal benaderen.  
 
Als voorbeelden noemt het CDA: 
 
Overveen: Blekersveld en politiebureau. Het CDA is voorstander van 
ontwikkeling van dit gebied maar begin daar pas aan als het 
politiebureau definitief leeg staat. Immers, op dat moment zijn de kansen 
- door dat er met één bepalende gebruiksfunctie minder bij de ruimtelijke 
ordening rekening behoeft te worden gehouden – op een goede 
ruimtelijke ontwikkeling optimaal. 
      
Bloemendaal Noord: Dennenheuvel, Centrum voor Jeugd en Gezin en 
Theresiaschool. Het bestemmingsplan Dennenheuvel is recentelijk door 
de Raad van State vernietigd. Beperk je in dit gebied niet alleen tot 
onderzoek naar de mogelijkheid van woningbouw op Dennenheuvel 
maar betrek daar ook de Theresiaschool en het CJG bij.  
 
Integraal Huisvestingsplan 
Het Integraal Huisvestingsplan (verder genoemd IHP) heeft een 
ambitieuze doelstelling. Voor het CDA is het van groot belang dat 
schoolgebouwen in de gemeente Bloemendaal in een goede 
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bouwkundige staat zijn waarbij de inrichting en functionaliteit basis zijn 
voor goed onderwijs. We zijn ervan overtuigd dat met name de 
basiskosten, waarbij noodzaak en aard van de voorzieningen vast staan, 
onverminderd dienen te worden uitgevoerd. Dit is in het IHP ook het 
leeuwendeel van de kosten. De gewenste duurzaamheidsmaatregelen 
en de extra kosten mogen niet de noodzakelijke bouwkundige 
aanpassingen en het huidige groot onderhoud ophouden. 
 
Het CDA heeft het idee dat er door de discussie over de financiering van 
het IHP vertraging is ontstaan. Wellicht kan de wethouder ons hierin 
geruststellen? Wanneer er winst is te behalen door schoolbesturen te 
betrekken in een lange termijnvisie op een breder gebruik van 
schoolgebouwen zijn we daar groot voorstander van. We denken hierbij 
aan integrale kind centra of maatschappelijke multifunctionaliteit van 
gebouwen. Breng de schoolbesturen bij elkaar en daag hen uit met een 
brede visie per dorpskern te komen. De gemeente zal hierin een 
regisserende rol moeten gaan spelen om verschillende visies en 
belangen van schoolbesturen en maatschappelijke organisaties met 
elkaar te kunnen verbinden. 
 
Woonvisie en woningbouw 
De laatste jaren wordt het voor starters steeds moeilijker een huis te 
kopen door de stijging van de prijzen op de woningmarkt. Ook bestaat er 
een lange wachtlijst voor het vinden van een sociale huurwoning. Het 
CDA blijft een fervent voorstander van de uitgangspunten van de 
Woonvisie om één derde van de nieuwbouw langdurig te bestemmen 
voor sociale woningbouw, waar de woningcorporaties samen met de 
gemeente werken aan voldoende betaalbare woningen. We zijn van 
mening dat er nog onduidelijkheid bestaat over mogelijk scheef wonen 
van de huidige huurders van huizen in de sociale sector. Ook willen we 
graag weten hoe de lokale situatie in verhouding staat tot de regionale 
vraag en aanbod. Bij oplevering van nieuwe sociale woningen is een 
slechts een deel bedoeld voor Bloemendaalse woningzoekenden. Hoe 
staan deze aantallen in verhouding tot het regionale aanbod buiten 
Bloemendaal? 
 

3. Sociaal domein 
 
In overschrijdingen van de jeugdzorg en het sociaal domein staat 

Bloemendaal niet alleen. De kosten van deze overschrijdingen drukken 

zwaar op de begroting 2020. Het is goed om onderzoek te doen naar de 

oorzaken van deze overschrijdingen, maar ook om kritisch te bezien 

welke voor rol de gemeente speelt in haar regiefunctie. Het CDA is van 
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mening dat de gemeente dichter op de ontwikkelingen rond zorg en 

WMO dient te opereren. De brief van het college over de WMO-

overschrijding geeft een juist beeld van mogelijke oplossingen om de 

kosten beheersbaar te maken. De toegang tot ondersteuning dient 

kritischer te worden bekeken, de groei van het aantal zorgaanbieders 

dient aan banden te worden gelegd. Op deze wijze is het CDA ervan 

overtuigd dat de kosten beter in de hand te houden zijn. 

 

4. Cultuur 

Cultuur speelt een belangrijke rol in de Bloemendaalse samenleving. Op 

tal van plaatsen worden concerten gehouden, het openluchttheater heeft 

een drukbezocht seizoen gehad. Toch wordt er naarstig gezocht naar 

geschikte locaties om exposities te kunnen organiseren waar het werk 

van Bloemendaalse kunstenaars tentoongesteld wordt. 

 

Het CDA ziet het gemeentehuis als geschikte locatie om naast de 

huidige concerten, meerdere exposities van beeldende kunst mogelijk te 

maken. Op deze manier wordt het gemeentehuis een huis van de 

gemeente, waar plaatselijke kunstenaars en musici gebruik kunnen 

maken van de openbare ruimte van het gemeentehuis. Ook worden 

inwoners uitgenodigd om het werk van lokale kunstenaars te kunnen 

bewonderen. Het CDA wil daarom het huidige beleid omtrent 

openingstijden etc. graag tegen het licht houden. Mogelijk dat dit kan in 

het kader van de evaluatie van de cultuurnota? 

  
Het CDA maakt dan meteen een andere koppeling met het 

gemeentehuis. Het gebouw is ruim vier jaar in gebruik. Is dat tot ieders 

tevredenheid? Wie zal het zeggen! De raadszaal moest al twee keer 

worden aangepast. Het aantal tentoonstellingen is minimaal. Naast de 

reguliere fractievergaderingen kan er weinig tot niet extra vergaderd 

worden. 

 

Het CDA stelt dan ook voor dat (een deel van) het gemeentehuis 

geschikt gemaakt wordt voor flexibel vergadergebruik door politieke 

fracties in de avonduren en/of in het weekend, zonder dat daar een  

bode voor aanwezig behoeft te zijn.   

 
Op naar een inspirerend en cultureel 2020 waar in we hopelijk goede 
stappen richting een toekomstbestendig Bloemendaal kunnen zetten. 
 


